

2. *Invites* Member States to take appropriate action with a view to improving the statistical and demographic information in the field of internal migration;

3. *Recommends* that the Secretary-General, in cooperation with the appropriate specialized agencies, aid those Member States requesting technical assistance pertaining to the field of internal migration;

4. *Calls the attention* of Member States having similar problems relating to internal migration to the advantage of conducting joint studies, and further directs the attention of the regional economic commissions to the importance of internal migration especially in connexion with economic development;

5. *Requests* the Secretary-General to report to the Population Commission at its eighth session on the implementation of paragraph 3 of the present resolution.

E

The Economic and Social Council,

Considering the recommendation⁸⁶ made by the Population Commission at its seventh session that the Council reconsider the question of the place at which the World Population Conference is to be convened, and taking into account the generous offer of the Italian Government if Rome were to be selected,

Resolves to modify paragraph 6 of its resolution 435 (XIV), which will read as follows:

“*Authorizes* the Secretary-General to convene the Conference at a site which will involve the least cost to the United Nations, but at Geneva or Rome, if in Europe.”

472 (XV). Recommendations concerning international respect for the right of peoples to self-determination

*Resolution of 1 April 1953*⁸⁷

The Economic and Social Council,

Considering that, in its resolution 637 C (VII), the General Assembly expresses the view that it is necessary to continue the study of ways and means of ensuring international respect for the right of peoples to self-determination, and that the recommendations it has adopted at its seventh session do not represent the only steps that can be taken to promote respect for such right,

Considering that the General Assembly has requested that the Commission on Human Rights should continue preparing recommendations concerning international respect for the right of peoples to self-determination, and particularly recommendations relating to the steps which might be taken, within the limits of their resources and competence, by the various organs of the United Nations

⁸⁶ *Ibid.*, chapter C.

⁸⁷ See document E/SR.675.

2. *Invite* les Etats Membres à prendre les mesures propres à améliorer les renseignements d'ordre statistique et démographique dans le domaine des migrations intérieures;

3. *Recommande* qu'en coopération avec les institutions spécialisées intéressées, le Secrétaire général prête son concours aux Etats Membres qui demandent une assistance technique dans le domaine des migrations intérieures;

4. *Attire l'attention* des Etats Membres pour lesquels des problèmes analogues se posent en matière de migrations intérieures sur l'avantage qu'ils auraient à effectuer des enquêtes communes, et attire, en outre, l'attention des commissions économiques régionales sur l'importance des migrations intérieures, notamment en relation avec le développement économique;

5. *Invite* le Secrétaire général à rendre compte à la Commission de la population, à sa huitième session, de la mise en œuvre du paragraphe 3 de la présente résolution.

E

Le Conseil économique et social,

Considérant qu'à sa septième session la Commission de la population a recommandé⁸⁶ au Conseil d'examiner à nouveau la question du lieu où se tiendra le Congrès mondial de la population, et tenant compte de l'offre généreuse du Gouvernement italien si Rome était choisie à cette fin,

Décide de donner la rédaction ci-après au paragraphe 6 de la résolution 435 (XIV):

“*Habilite* le Secrétaire général à convoquer le Congrès dans la ville où les frais encourus par l'Organisation des Nations Unies seront réduits au minimum, étant entendu que cette ville sera Genève ou Rome si le choix se porte sur l'Europe.”

472 (XV). Recommandations concernant le respect international du droit des peuples à disposer d'eux-mêmes

*Résolution du 1er avril 1953*⁸⁷

Le Conseil économique et social,

Considérant que l'Assemblée générale estime, par sa résolution 637 C (VII), qu'il est nécessaire de poursuivre l'étude des voies et moyens destinés à assurer le respect, sur le plan international, du droit des peuples à disposer d'eux-mêmes, et que les recommandations qu'elle a adoptées au cours de sa septième session ne constituent pas les seules mesures qu'il soit possible de prendre en vue de favoriser le respect de ce droit,

Considérant que l'Assemblée générale a demandé que la Commission des droits de l'homme continue à préparer des recommandations concernant le respect sur le plan international du droit des peuples à disposer d'eux-mêmes, notamment des recommandations relatives aux mesures que pourraient prendre, dans le cadre de leurs possibilités d'action et de leur compétence respectives,

⁸⁶ *Ibid.*, chapitre C.

⁸⁷ Voir le document E/SR.675.

and the specialized agencies to develop international respect for the right of peoples to self-determination,

Transmits General Assembly resolution 637 C (VII) concerning international respect for the right of peoples to self-determination to the Commission on Human Rights for the action contemplated therein.

473 (XV). Interim report of the Rapporteur on Freedom of Information

*Resolution of 6 April 1953*³⁸

The Economic and Social Council

Resolves to give the Rapporteur on Freedom of Information, Mr. Salvador P. López, with respect to communications dealing with freedom of information, the facilities which have been granted to the members of the Sub-Commission on Freedom of Information and of the Press by Council resolution 240 C (IX), it being understood that if such communications include criticism of or complaints against governments, the procedure to be followed shall be the same as that established by resolution 75 (V) as amended³⁹ and by resolution 116 A (VI).

474 (XV). Allegations regarding infringements of trade union rights received under Council resolution 277 (X)

*Resolutions of 9 April 1953*⁴⁰

A

The Economic and Social Council,

Recalling the procedure already adopted in resolution 277 (X) for handling allegations regarding infringements of trade union rights received from governments, or trade union or employers' organizations, relating to States members of the International Labour Organisation, both Members and non-members of the United Nations,

1. *Decides* to forward to the Governing Body of the International Labour Office for its consideration as to reference to the Fact-Finding and Conciliation Commission on Freedom of Association those allegations enumerated in document E/L.471 and allegations received subsequently which relate to States members of the International Labour Organisation;

2. *Requests* the Secretary-General, acting on behalf of the Council, to forward to the Governing Body of the International Labour Office for similar action all such allegations received in the future.

³⁸ See document E/SR.677.

³⁹ Resolution 75 (V) was amended by resolutions 116 A (VI), 192 A (VIII) and 275 B (X).

⁴⁰ See document E/SR.680.

les divers organes des Nations Unies et les institutions spécialisées pour développer, sur le plan international, le respect du droit des peuples à disposer d'eux-mêmes,

Transmet à la Commission des droits de l'homme la résolution 637 C (VII) de l'Assemblée générale concernant le respect, sur le plan international, du droit des peuples à disposer d'eux-mêmes pour qu'elle prenne les dispositions envisagées dans cette résolution.

473 (XV). Rapport intérimaire du Rapporteur chargé des questions relatives à la liberté de l'information

*Résolution du 6 avril 1953*³⁸

Le Conseil économique et social

Décide de donner au Rapporteur chargé des questions relatives à la liberté de l'information, M. Salvador P. López, en ce qui concerne les communications ayant trait à la liberté de l'information, les facilités qui ont été accordées aux membres de la Sous-Commission de la liberté de l'information et de la presse par la résolution 240 C (IX) du Conseil, étant entendu que si ces communications renferment des critiques ou des plaintes contre des gouvernements, elles seront traitées conformément à la procédure définie par la résolution 75 (V) amendée³⁹ et par la résolution 116 A (VI).

474 (XV). Plaintes relatives à des atteintes à l'exercice des droits syndicaux, reçues conformément à la résolution 277 (X) du Conseil

*Résolutions du 9 avril 1953*⁴⁰

A

Le Conseil économique et social,

Rappelant la procédure qu'il a prévue par sa résolution 277 (X) en ce qui concerne la suite à donner aux plaintes relatives à des atteintes à l'exercice des droits syndicaux qui seraient formulées par des gouvernements ou des organisations syndicales, ouvrières ou patronales, à l'égard d'États membres de l'Organisation internationale du Travail, Membres ou non membres de l'Organisation des Nations Unies,

1. *Décide* de transmettre au Conseil d'administration du Bureau international du Travail, pour qu'il examine la possibilité de leur renvoi à la Commission d'investigation et de conciliation en matière de liberté syndicale, les plaintes énumérées dans le document E/L.471, ainsi que les plaintes adressées ultérieurement concernant des États membres de l'Organisation internationale du Travail;

2. *Prie* le Secrétaire général, agissant au nom du Conseil, de transmettre au Conseil d'administration du Bureau international du Travail, pour qu'il leur donne la suite indiquée à l'alinéa précédent, toutes les plaintes analogues qui pourraient être reçues à l'avenir.

³⁸ Voir le document E/SR.677.

³⁹ La résolution 75 (V) a été amendée par les résolutions 116 A (VI), 192 A (VIII) et 275 B (X).

⁴⁰ Voir le document E/SR.680.